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Underskrift: 
 
Vi bekrefter med underskriftene våre at møteprotokollen er i samsvar med det som ble vedtatt i møtet. 
 
Martin Stanger /s/   Beathe Christensen /s/  Alf Jaran Karlsen /s/ 
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RS 36/19 Protokoll fra møte i Kommunalt råd for mennesker med nedsatt 

funksjonsevne 19.11.19 
PS 54/19 Budsjett 2020/økonomiplan 2020-2023 
PS 55/19 Strategidokument for frivilligheten- sluttbehandling etter høring 
PS 56/19 Tiltaksplan - Leve hele livet 
PS 57/19 Svar på høring -  NOU:2019 14, Tvangsbegrensningsloven 
PS 58/19 Evaluering av transport i kommunal regi 
PS 59/19 Bosetting av flyktninger 2020 
PS 60/19 Etablering av møteplass for ungdom 
PS 61/19 Innkalling til representantskapsmøte Romerike Krisesenter IKS 
PS 62/19 Evaluering av prøveprosjekt med skolematordning ved Gystadmarka 

ungdomsskole 
 
 
Orienteringer: 
Enhetsleder Gry Kristin Hosøy orienterer om status NAV.  
Carine Bakke orienterer om NAVs arbeid med flyktninger og om Ullensakermodellen 
 
Repr. Felix Emanuel Jøndal Frantzen (FrP) fremmet følgende forslag til sakslisten: 
 
Sentralkjøkkenet på Gjestad lager mat til Ullensakers institusjoner. Å sørge for at beboerne på 
institusjonene i Ullensaker får god og næringsrik mat er veldig viktig, og tilbakemeldingene vi 
får er at maten er nettopp det. At politikerne har en forståelse for hva slags mat som serveres på 
institusjonene er viktig for å følge opp dette.  
 
Derfor fremmer Ullensaker FrP et forslag om at det før møter i hovedutvalget for Helsevern og 
Sosial omsorg (HHS) serveres samme mat som beboerne på de ulike institusjonene i Ullensaker 
har fått samme dag.  
 
Dette vil sørge for at vi politikere får kjenne på den opplevelsen beboerne på våre institusjoner 
og de som får maten bragt hjem får når de spiser maten, og vil også gi oss bedre oversikt over 
maten som serveres og hvorvidt denne er av tilfredsstillende kvalitet.  
Dette vil hjelpe oss politikere å sette oss inn i brukeropplevelsen til beboere på institusjon når 
det kommer til matservering og vi mener dette vil være et godt tiltak for å sette oss inn i et av 
aspektene ved brukeres opplevelser på institusjon i Ullensaker. 
 
Forslag til vedtak:  

 Hovedutvalget får mat fra sentralkjøkkenet servert før hvert møte. 
Denne erstatter eksisterende møtemat.  

 Ordningen iverksettes fra 1.1.2020. 



 
Sekundært forslag:  

 Hovedutvalget ber om at det legges frem en sak for utvalget i forbindelse med 
behandling av virksomhetsplanene i Januar 2020. 

 
 
 
Votering:  Repr. Jøndal Frantzens forslag fikk 4 stemmer (Frp og Krf) og falt mot 7 stemmer 

(H, Ap, R, Sp) som stemte i mot. 
 
  



PS 53/19 Referatsaker 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 

Repr. Beathe Christensen (AP) fremmet følgende forslag: 
HHS tar merknader fra Eldrerådet, KRMNF og Ungdomsrådet til orientering.  
 
Votering: Repr. Christensens forslag ble enstemmig vedtatt. 

Vedtak 
HHS tar merknader fra Eldrerådet, KRMNF og Ungdomsrådet til orientering.  
Referatsakene for øvrig tas til orientering. 
 

PS 54/19 Budsjett 2020/økonomiplan 2020-2023 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Votering: Saken ble enstemmig vedtatt tatt til orientering. 
 

Vedtak 
Saken tas til orientering. 
 

PS 55/19 Strategidokument for frivilligheten- sluttbehandling etter høring 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Votering: Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak 
- «Strategidokument for frivillighet» vedtas 
- Handlingsprogram for 2020 utarbeides i samarbeid med frivilligheten 

 

PS 56/19 Tiltaksplan - Leve hele livet 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Repr. Alf Jaran Karlsen (FrP) fremmet følgende tillegg til rådmannens innstilling i tiltaksplan:  

 Styrke tilbudet Ullensaker har etablert hvor vi driver oppsøkende forebyggende 
hjemmesykepleie for personer over 75 år for å kartlegge situasjonen for den enkelte 

 At de som av helsemessige årsaker har behov for omsorgstjenester, skal sikres valgfrihet 
og behovsdekkende tiltak til rett tid 

 At eldreomsorg skal ytes ut fra prinsippet om at alle mennesker er likeverdige, og skal ha 
respekt for den enkeltes verdighet 



 Ta i bruk velferdsteknologi som kan bidra til å gjøre hverdagen enklere, tryggere og 
friere og gi flere mulighet til å bo i egen bolig enda lenger 

 Ta i bruk ny teknologi i omsorgstjenestene for å styrke tryggheten og trivselen til den 
enkelte bruker og frigjøre tid til pleiepersonell.  Slik kan man bruke ressursene på mer 
aktivitet og samtaler sammen med den enkelte bruker/ beboer. Eksempel på slik 
teknologi kan være sengesensorer som registrerer puls, fukt og bevegelse, eller GPS for 
demente som på den måten vil kunne bevege seg friere uten risiko for å gå seg bort. 

 Anse velferdsteknologi som supplement til tradisjonell omsorg og pleie, noe som også 
gir større trygghet for de pårørende. 

Dette begrunnes med følgende:  
Stortingsmeldingen «Leve hele livet», som ble lagt frem i 2018, inneholder mange elementer 
som vi mener kommunen kan dra nytte av i det videre arbeidet for å gi best mulig tjenester til 
våre eldre og pårørende. Målet med «Leve hele livet» er å sørge for at eldre får en trygg og 
verdig hverdag. Det handler om å mestre hverdagen, at pårørende ikke blir utslitte, og at ansatte 
får brukt sin kompetanse. Det er også et mål å redusere uønsket variasjon i kvaliteten i tjenesten. 
Eldre skal føle seg verdsatt og sett, og målet er at alle skal få tatt i bruk ressursene sine til det 
beste for seg selv og de rundt seg. 
 
 
Votering: Repr. Karlsens forslag punkt 1, 3, 4 og 6 fikk 5 stemmer (FrP, H og Krf) og falt 

derved mot 6 stemmer (AP, R og SP) som stemte i mot. 
 Repr. Karlsens forslag punkt 2 og 5 fikk 4 stemmer (FrP og Krf) og falt derved 

mot 7 stemmer (AP, R, SP og H) som stemte i mot. 
 Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 

 

Vedtak 
Tiltaksliste vedtas som foreslått. 
 

PS 57/19 Svar på høring -  NOU:2019 14, Tvangsbegrensningsloven 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Votering: Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak 
Høringssvar tas til orientering. 
 

PS 58/19 Evaluering av transport i kommunal regi 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Repr. Alf Jaran Karlsen (FrP) fremmet på vegne av FrP og H følgende merknad:  
09.12.2015 ble PS 74/15 Servicetjenesten innen helsevern og sosial omsorg i Ullensaker 
kommune behandlet, og det ble følgende vedtak i saken:  



 Det opprettes 1,0 årsverk før å møte økende behov for servicetjenester, hvor også 
transport vil bli ivaretatt.  

 Stillingen finansieres innenfor eksisterende økonomiske ramme 
 Ordningen evalueres etter 12 mnd  

I saken ble det forutsatt å opprette 1,0 stilling utover dagens 2,0 stillinger samt å lease 2 stk 
minibusser.  Det ble forutsatt at den nye organiseringen var beregnet til å gi kommunen en 
besparelse på drift fra kr 1.780.000 til kr 1.050.000.  
 
22.11.2017 ble evaluering lagt frem til politisk behandling i «PS 63/17 Evaluering av ordning 
for transport av brukere i HS sektor» I denne saken vises det til at avdelingen har hatt noen 
startproblemer, men at disse er løst i samtaler med brukere og pårørende. Det vises ikke til 
hvorvidt kommunen har oppnådd mål om kostnadsbesparelse på kr 730.000 som forutsatt under 
behandling av PS 74/15 annet enn ved ordlyden; «Ordningen er finansiert innen eksisterende 
økonomisk ramme og har prognostisert balanse ved årets slutt». Saken ble lagt frem uten 
økonomisk oversikt, og vedtaket ble dermed enstemmig: 
 

 Saken utsettes, og legges frem med mer utfyllende informasjon, samt økonomisk 
oversikt for evaluering sommer 2018 

 
30.01.2019 behandles PS 7/19 Budsjettrammer og virksomhetsplaner 2019 for enheter innen 
helsevern og sosial omsorg. Her fremkommer det et ønske om å styrke Service og transport 
ytterligere, ved å øke med 1.0 stilling og lease ytterligere en minibuss grunnet økning i 
dagsenterplasser og transport av barn med utfordringer fra SFO. Hovedutvalget vedtok da, 
enstemmig: 
 

 HHS ber om å bli forelagt en sak som viser en evaluering av dagens Service og 
Transport før ytterligere styrkinger gjennomføres som vist til i virksomhetsplan for 
PRO Jessheim Øst, økonomiske rammer.  

 
18.09.2019 legges PS 42/19 Evaluering av transport i kommunal regi frem til behandling. Før 
saken blir behandlet blir det gjort oppmerksom på at saken er lagt frem til politisk behandling 
uten drøfting med kommunenes tillitsvalgte. Saken ble dermed enstemmig vedtatt sendt tilbake 
til administrasjonen for videre utredning. 
 
20.11.2019 legges PS 58/19 Evaluering av transport i kommunal regi frem til ny behandling. 
Det vises i saksfremlegget til at bakgrunnen for forrige vedtak var hovedutvalgsleders innstilling 
om at transport i kommunal regi skulle ut på anbud. Det vises til at det er gjort en en ny 
gjennomgang av saken, og at det nå innstilles på at transport videreføres i kommunal regi. Det 
opprinnelige saksfremlegget legges derfor frem på nytt for utvalget, kun endret med ny 
innstilling. Det antas at drøftinger fortsatt ikke er gjennomført. 
 
Det påpekes at saksfremlegget forteller følgende: 

1. Service og transport består nå av 5,75 stillinger  
– mot hva som er politisk vedtatt siden sakens første behandling i 2015, er 3,0 
stillinger 

2. Antall minibusser som kommunen har leaset er i dag 3 stk.  
– mot hva som er godkjent gjennom politiske vedtak i saken, som er 2 stk. 

3. Opprinnelig sak PS 74/15 Servicetjenesten innen helsevern og sosial omsorg i 
ullensaker kommune ble vedtatt å evaluere etter 12 mnd. 
– Saken som legges frem for evaluering viser at det nå har tatt 47 mnd., dvs. 4 år uten 
å dokumentere at ordningen er gjennomført i henhold til opprinnelig vedtak og 
besparelse. 



Det er verdt å påpeke at denne økningen i stillingsressurser og antall kjøretøy er gjort i 
administrativ regi. Ikke bare er det gjort uten politiske vedtak, men faktisk på tvers av 
enstemmige vedtak om å avvente til saken er behandlet i ansvarlig hovedutvalg.  
 
Spørsmålet vi stiller oss i en sak som denne, er hvilket handlingsrom administrasjonen mener å 
inneha når den på eget initiativ velger å gjennomføre kostnadsøkende tiltak uten politiske 
vedtak? 
 
Sakens historikk viser administrasjonens evne til å trenere behandling av en politisk sak mens 
den driver på eget beslutningsgrunnlag fremfor å etterleve de folkevalgtes vedtak. Saken viser 
en administrasjon som i denne saken har tatt seg til rette, og det er meget bekymrings- og 
kritikkverdig med tanke på de folkevalgtes muligheter til å kunne styre kommunens fremtidige 
økonomi og tilbud til egne innbyggere. 
 
Vi respekterer at administrasjonen har sitt syn på saken, og av faglige årsaker mener deres syn 
på saken er til det beste for både kommunens økonomi og tjenestetilbud, men det kan ikke 
aksepteres at den opptrer i strid med politiske vedtak. 
 
I tillegg til FrPs representanter sluttet H og Krf seg til merknaden. 
 
Repr. Alf Jaran Karlsen (FrP) fremmet på vegne av Frp og H følgende forslag:  
Kommunen har lang og god erfaring med private leverandører innen denne sektoren i mange år 
forut for 2016, uten klager på tjenesten som ble gitt. Det anses dermed, av erfaring, ikke å være 
en risiko knyttet til å sette tjenesten ut på anbud. 
 
Hovedutvalget legger vekt på at en rimelig og kvalitativ best mulig tjeneste som også er 
fleksibel mht. tjenester som kan tilbys er hovedmålet og anbefaler derfor å legge tjenesten ut på 
anbud for å sikre at kommunens tjenester gis et best mulig faglig nivå til en best mulig kostnad 
for kommune og brukere. 
 
 
 
Votering: Repr. Karlsens forslag fikk 5 stemmer (FrP, H og Krf) og falt derved mot 6 

stemmer (AP, SP og R) avgitt for rådmannens innstilling. 
 

Vedtak 
Transport i kommunal regi videreføres etter dagens ordning. 
 

PS 59/19 Bosetting av flyktninger 2020 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Repr. Solveig Grene Seipæjærvi (H) fremmet følgende forslag på vegne av FrP og H: 
Ullensaker kommune bosetter 15 flyktninger i 2020.   
 
Dette begrunnes ut fra følgende: 
 IMDI skriver at bosetting skal begrenses i kommuner med særskilt høy andel innvandrere 

(angitt som omlag 30 %), og vi har nå en andel på 26,6 % 



 Kommuner rundt oss med lavere andel innvandrere har fått anmodning om langt lavere 
bosetting (blant annet er Gjerdrum ikke bedt om å ta imot noen mens Eidsvoll er bedt om å 
ta imot 15) 

 Vi er bekymret for den økonomiske situasjonen, da det er angitt at det vil bli et større antall 
overføringsflyktninger (direkte fra flyktningeleir) denne gang, og det innebærer høyere 
kostnader fordi det tar lengre tid før de har fått tilstrekkelig språkkompetanse og jobbtrening  

 
 
Votering: Repr. Grene Seipæjærvis forslag fikk 5 stemmer (FrP, H og Krf) og falt derved 

mot 6 stemmer (AP, SP og R) avgitt for rådmannens innstilling. 
 

Vedtak 
Ullensaker kommune imøtekommer IMDi sin anmodning om å bosette 30 flyktninger i 2020.   
 

PS 60/19 Etablering av møteplass for ungdom 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Votering: Saken ble enstemmig vedtatt tatt til orientering. 
 

Vedtak 
Saken tas til orientering. 
 

PS 61/19 Innkalling til representantskapsmøte Romerike Krisesenter IKS 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Votering: Rådmannens innstilling ble enstemmig vedtatt. 
 

Vedtak 
Hovedutvalg for Helsevern og sosial omsorg ber kommunens representant på 
representantskapsmøte medvirke til å stemme som følger:  

 Handlingsplan 2020-23 godkjennes 
 Budsjett 2020 og økonomiplan 2020-2023 godkjennes 

Selskapsavtale godkjennes med følende forslag til endring: stemmevekt skal samsvare med 
ansvars/ eierdel. 
 

PS 62/19 Evaluering av prøveprosjekt med skolematordning ved Gystadmarka 
ungdomsskole 

Behandling: 
Av 11 representanter var 11 til stede, medregnet møtende vararepresentant. 
 
Repr. Solveig Grene Seipæjærvi (H) fremmet følgende forslag: 



Skolematordningen videreføres ut skoleåret 2019/2020 ved Gystadmarka og Allergot 
ungdomsskoler forutsatt at foreldrebetalingen økes slik at den dekker de reelle kostnadene.   
 
Repr. Alf Jaran Karlsen (FrP) fremmet følgende primære forslag: 
Rådmannen bes utvide skolematordningen til også å gjelde Nordby ungdomsskole og Vesong 
ungdomsskole snarest mulig. Finansieringen innarbeides i budsjettet. 
 
Og følgende sekundære forslag: 
Rådmannen bes komme tilbake med en sak i løpet av første kvartal 2020 hvor det vises til 
hvordan ordningen kan utvides til å gjelde alle kommunens ungdomsskoler. Saken må også 
inkludere forslag til finansiering av driften.  
 
Repr. Beate Christensen (AP) fremmet følgende forslag: 
Skolematordningen videreføres ut skoleåret 2019/2020 ved Gystadmarka og Allergot 
ungdomsskoler.                                                                                                                    
                                                                                                       
Rådmannen bes fremme en politisk sak innen 1. mars 2020 om skolematordningen, saken skal 
blant annet inneholde:  
- En grundig evaluering av effektene ved ordningen, herunder årsaker til at noen 
ikke deltar og betydning for læringsmiljø.   
- Alternative modeller for utvidelse og styrking av ordningen i skoleåret 2020/2021, blant annet 
ved å innlemme Nordby ungdomsskole og Vesong ungdomsskole i ordningen.   
- De økonomiske aspektene ved endringer av ordningen, både for kommunen, GNIST og 
foreldrebetalingen. 
 
Votering: Repr. Grene Seipæjærvis forslag fikk 1 stemme (H) og falt derved mot 10 

stemmer (FrP, Krf, AP, SP og R) som stemte i mot. 
 Repr. Karlsens primær forslag fikk 3 stemmer (FrP) og falt derved mot 8 stemmer 

(Sp, Ap, R, Krf, H) som stemte i mot.  
 Repr. Karlsens sekundær forslag fikk 3 stemmer (FrP) og falt derved mot 8 

stemmer (Sp, Ap, R, Krf, H) som stemte i mot. 
 Repr. Christensens forslag fikk 10 stemmer (AP, SP, R, FrP og Krf) og ble 

derved vedtatt mot 1 stemmer (H) som stemte i mot. 
 

Vedtak 
Skolematordningen videreføres ut skoleåret 2019/2020 ved Gystadmarka og Allergot 
ungdomsskoler.                                                                                                                    
                                                                                                       
Rådmannen bes fremme en politisk sak innen 1. mars 2020 om skolematordningen, saken skal 
blant annet inneholde:  
- En grundig evaluering av effektene ved ordningen, herunder årsaker til at noen 
ikke deltar og betydning for læringsmiljø.   
- Alternative modeller for utvidelse og styrking av ordningen i skoleåret 2020/2021, blant annet 
ved å innlemme Nordby ungdomsskole og Vesong ungdomsskole i ordningen.   
- De økonomiske aspektene ved endringer av ordningen, både for kommunen, GNIST og 
foreldrebetalingen. 
 


